
Zápis z jednání AS FI dne 27. 3. 2024

konaného prezenčně

Přítomní členové zaměstnanecké komory senátu (7/8)

Vlastislav Dohnal, Ivana Černá, Michal Kozubek, Pavel Matula, Václav Matyáš, Tomáš Pitner,
Jan Strejček

Přítomní členové studentské komory senátu (4/4)

Daniel Rozehnal, Veronika Burgerová, Jakub Balabán, Paulína Ayaziová

Omluveni

David Šafránek

Hosté

Jiří Barnat - děkan, Lenka Bartošková - tajemnice, Simona Davidová, Jiří Zlatuška, Barbora
Kozlíková, Vojtěch Řehák, Luboš Brim a další hosté.

Senát je usnášeníschopný: 11/12

Přítomní jednomyslně odhlasovali následující program:

Program:

1/ Rozpočet FI na rok 2024,

2/ různé.

Podklady jsou dostupné zde:

https://is.muni.cz/do/fi/as/jednani_2024/podklady_pro_zasedani_2024-03-27/

https://is.muni.cz/do/fi/as/jednani_2024/podklady_pro_zasedani_2024-03-27/


Průběh jednání:

1. Rozpočet FI

Výsledek hospodaření v roce 2023

Děkan fakulty Jiří Barnat v krátké prezentaci shrnul výsledek hospodaření v roce 2023. Rok
2023 skončil s bilancí 1 920 738,56 Kč (před zdaněním) díky čerpání z FPP ve výši 19 235
407,18 Kč. Pan děkan ukázal detailní strukturu výnosů, kde cca. ¼ tvoří PVČ (Příspěvek na
vzdělávací činnost), dále strukturu nákladů, kde největší podíl tvoří osobní náklady a náklady na
stipendia. Podrobněji rozebral výši mezd pro jednotlivé kategorie akademických pracovníků
včetně odměn a náhrad za dovolenou jak z institucionálních zdrojů, tak z projektů. Také odkázal
na tabulku nákladů na stipendia a podíl čerpání z institucionálních zdrojů a ze zdrojů
projektových a mimorozpočtových (HČ). Prezentance děkana byla přidána do složky podkladů.

Návrh rozpočtu na rok 2024

Náklady 442 675 000 Kč

Výnosy 444 562 000 Kč

FPP 18 018 000 Kč

Bilance 1 887 000 Kč

*Je příslib příspěvku ve výši 4 mil. na mzdovou kohezi.

Cílem je snížení čerpání z FPP během let 2024 a 2025 a v roce 2026 mít vyrovnaný rozpočet,
bez nutnosti čerpání FPP. Po roce 2026 zajistit finance na rozvoj fakulty. Je nutné nastavit
strategii spolufinancování plánované rekonstrukce fakulty (vyjednat půjčku od univerzity).

Návrh opatření, která by vedla k vyrovnanému rozpočtu:

● Již realizované kroky
- Snížení mzdových nákladů na vedení FI
- Snížení odměn na konci roku 2023
- Ukončení některých úvazků včetně dohodářů

● Zvýšení příjmů
- Zvýšení PVČ
- Příspěvky na zahraniční studenty
- Samoplátci ( možnost otevřít bakalářský program v angličtině, CŽV placené

kurzy, školení na KYPU)

https://is.muni.cz/do/fi/as/jednani_2024/podklady_pro_zasedani_2024-03-27/FI_MU_rozpocet2023.pdf


- Zvýšení příspěvku DKRVO na vědu a výzkum - zaměřit se na mezinárodní
projekty a kvalitní publikace na WoS

- Projektová aktivita - zvýšení objemu osobních nákladů hrazených z projektových
prostředků

● Snížení výdajů
- Redukce FTE mimo výuku a výzkum, neproduktivní zaměstnanci
- spravedlivé nastavení mezd
- redukce vyplácených stipendií
- snížení odměn
- snížení osobního ohodnocení akademiků
- snížení přivýdělku řešitelů projektů
- redukce najímané výuky

Diskuze:

prof. Matyáš: Prosí konkretizovat navržené kroky navýšení příjmů, jeví se spíš jako mlhavé.
Připomněl, že by bylo vhodné zvýšit poplatek za studium v AJ zahraničním studentům na
úroveň 4 000 - 4 500 EUR. Se stávajícími 3 000 EUR jsme jedni z nejlevnějších. Také otevření
Bc. programu v AJ představuje v prvních letech spíš náklady (spojené s přípravou) než výnosy.

Děkan: Děkuje za připomenutí a souhlasí..

prof. Matyáš k tabulce přehledu mezd akademiků: Proč jsou počítány do průměru jen akademici
s plným úvazkem a ne s částečným?

Tajemnice: Údaje by tím byly zkreslené, nikoliv přesnější.

Prof. Matyáš: Pak je žádoucí popsat odchylky jiným způsobem, třeba více tabulkami, než
poskytovat velmi selektivní statistiky, kde je např. za 22 OA uveden průměrný plat jen pro 9 z
nich nějak předvybraných.

Prof. Pitner: V současné době má FIT VUT více studentů než my. Nebylo by vhodné, abychom
zvýšili počet studentů? Domnívá se, že při klesajícím či stagnujícím počtu studentů narostl na FI
objem výuky a znamená to vyšší zátěž mzdovou i prostorovou.

Děkan: Aby nám to přineslo peníze, museli bychom mít více studentů než jiné fakulty MU. Také
jde o to, abychom to provozně zvládli → probíhá uvolnění prostoru v budově S. Dalším
aspektem je, že na počet studentů hodně učíme → redukce najímaných cvičících.

Balabán: Proč je lepší mít hospodářský výsledek v kladných číslech a ne nulový?

Děkan: Kladný hospodářský výsledek generuje peníze do FRIMu (Fond reprodukce investičního



majetku).

Prof. Kozubek: Není výhodnější vytvořit větší hospodářský výsledek na úkor FPP?

Děkan: Při stávajícím čerpání bude FPP v roce 2026 vyčerpán.

Prof. Zlatuška: Pokles tvorby HV v posledních letech odpovídal politice MU požadující
minimalizaci daňového odvodu MU (vyšší HV by znamenal vyšší daňový odvod), to se lišilo od
funkčního období děkana Kozubka.

Hlasování:

Usnesení: Akademický senát Fakulty informatiky schvaluje předložený rozpočet fakulty na rok
2024.

Pro: 9

Proti: 0

Zdržel se: 2

Rozpočet fakulty na rok 2024 byl akademickým senátem schválen.

2. Různé
● Probíhají volby do AS FI / AS MU do nadcházejícího období, které začne 23.5.2024.
● V souvislosti s úpravou Volebního řádu se pracovní skupina již sešla. Uvažuje se

o změně kvóra pro platnotnost voleb do SK AS FI z 30% na 0%. Je to tak i na jiných
fakultách.

● Daniel Rozehnal pošle odkaz na stránky SK AS FI, které vznikly ve spolupráci
s  oddělením propagace.

Zapsala: Jana Baná

Odsouhlasil: Vlastislav Dohnal


